
Ústecký kraj

Výbor pro kulturu a památkovou péči Zastupitelstva Ústeckého kraje

Zápis

z 17. jednání Výboru pro kulturu a památkovou péči Ústeckého kraje - VI. volební období 2020 - 
2024, konané dne 30.08.2022 od 10:00 hodin do 13:15 hodin, v sídle Krajského úřadu Ústeckého 
kraje, Dlouhá 15, Ústí nad Labem 400 02

ČJ: KUUK/130444/2022 Spisová značka: KUUK/022070/2022/18

Přítomno 10 členů Výbor pro kulturu a památkovou péči Ústeckého kraje dle prezenční listiny, 
která je nedílnou součástí zápisu.

Omluveni: Ing. Kateřina Mazánková, MPA
Martin Pala
Mgr. Rostislav Kadlec
Pavel Svoboda
Lukáš Ryšavý

Ověřovatelé: Mgr. Jiří Adámek
Mgr. Bc. Tomáš Rieger

Hosté: Mgr. Jiří Řehák
Ing. Martin Kohl
Mgr. Jana Cholinská
Mgr. František Mlnařík
Mgr.. Markéta Makovská

Zapisovatelé: Gabriela Smrčková, referentka oddělení kultury

Předseda/Předsedkyně: Ing. Vlastimil Skála

Hlasování probíhá v pořadí: Pro - Proti - Zdržel se.

K bodu programu 1 - Zahájení - určení ověřovatelů zápisu a usnesení

Ing. Vlastimil Skála, zahájil a nadále řídil 17. jednání Výboru pro kulturu a památkovou péči 
Ústeckého kraje.

V úvodu navrhl ověřovatele zápisu a usnesení 17. jednání Výbor pro kulturu a památkovou péči 
Ústeckého kraje a dal o nich hlasovat.

Usnesení č. 001/17Vyb_KaPP/2022
Výbor pro kulturu a památkovou péči Zastupitelstva Ústeckého kraje  po projednání
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bod 12.1 příloha 2



           schvaluje

ověřovatele zápisu a usnesení z 17. jednání Výbor pro kulturu a památkovou péči Ústeckého kraje:
Mgr. Jiřího Adámka
Mgr. Bc. Tomáše Riegera

Hlasování: pro: 8 proti: 0 zdržel se: 0 Návrh byl přijat

Marcel Ševčík, člen výboru se dostavil na jednání po zahájení jednání.

K bodu programu 2  - Schválení programu

Ing. Vlastimil Skála, v úvodu konstatoval, že všem byl v předstihu rozeslán návrh programu pro 17. 
jednání Výboru pro kulturu a památkovou péči Zastupitelstva Ústeckého kraje. Vyzval členy výboru 
k doplnění či připomínkování daného programu jednání.

Diskuse  neproběhla .

         

Dodatečně byly zařazeny body:

         

Ing. Vlastimil Skála, Předseda Výbor pro kulturu a památkovou péči Zastupitelstva Ústeckého 
kraje, dal hlasovat o předloženém programu beze změny.

Usnesení č. 002/17Vyb_KaPP/2022
Výbor pro kulturu a památkovou péči Zastupitelstva Ústeckého kraje  po projednání

           schvaluje

předložený program 17. jednání Výboru pro kulturu a památkovou péči Ústeckého kraje v VI. 
volebním období 2020 - 2024 beze změny.

Hlasování: pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0 Návrh byl přijat

         

Schválený program:

1. Zahájení - určení ověřovatelů zápisu a usnesení 

2. Schválení programu 

3. Blok s materiály

3.1. Schválení účasti hostů při jednání

3.2. Informace z orgánů kraje

3.3. Žádost o změnu závazného finančního ukazatele Římskokatolická farnost Skorotice

3.4. Evaluace dotačních programů - vyhodnocení dotazníků

3.5. Různé

4. Závěr
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4.1. Ukončení jednání

K bodu programu  3 - Blok s materiály

         

K bodu 3.1 - Schválení účasti hostů při jednání

Ing. Vlastimil Skála, předseda Výboru pro kulturu a památkovou péči Zastupitelstva Ústeckého 
kraje, přivítal přítomné hosty.
Vyzval členy výboru k vyjádření námitek k přítomnosti hostů při jednání. Jelikož se o slovo nikdo 
nepřihlásil, nechal předseda výboru o účasti přítomných hostů při jednání hlasovat.

Usnesení č. 003/17Vyb_KaPP/2022
Výbor pro kulturu a památkovou péči Zastupitelstva Ústeckého kraje  po projednání

           schvaluje

účast hostů Mgr. Jiřího Řeháka, náměstka hejtmana Ústeckého kraje, Ing. Martina Kohla, 
vedoucího odboru kultury a památkové péče, Mgr. Janu Cholinskou, referentku oddělení památkové 
péče, Mgr. Františka Mlnaříka, referenta oddělení kultury a Mgr. Markétu Makovskou, realizátora 
evaluace
na 17. jednání Výboru pro kulturu a památkovou péči ZÚK

Hlasování: pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0 Návrh byl přijat

         

K bodu 3.2 - Informace z orgánů kraje

Mgr. Jiří Řehák, náměstek hejtmana Ústeckého kraje informoval členy výboru o jednání RÚK dne 
20. 7. 2022:
- souhlas s návrhem o narovnání sporů mezi Galerií Benedikta Rejta, p.o. a Dominikou Matušovou, 
vlastnicí zámku Peruc (poděkování p. Melenové, ředitelce, p. Drápalovi, členovi výboru a odboru 
KP)
- vyhodnocení zadávacího řízení veřejné zakázky na "Expoziční osvětlení"
- poskytnutí příspěvku na velkou údržbu pro Severočeskou galerii výtvarného umění v Litoměřicích 
ve výši 950 tis. Kč na opravu bočního štítu
3. 8. 2022:
- odměna ředitele Ústavu archeologické památkové péče severozápadních Čech
- Oblastní muzeum a galerie v Mostě - Louka u Litvínova - rekonstrukce nádražní budovy ve výši 
74 mil. Kč (doporučeno schválit investiční záměr v ZÚK dne 5. 9. 2022)

Usnesení č. 004/17Vyb_KaPP/2022
Výbor pro kulturu a památkovou péči Zastupitelstva Ústeckého kraje  po projednání

           bere na vědomí

podané informace z jednání orgánů Ústeckého kraje.

Hlasování: pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0 Návrh byl přijat
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K bodu 3.3 - Žádost o změnu závazného finančního ukazatele Římskokatolická farnost 
Skorotice

Ing. Martin Kohl, vedoucí odboru kultury a památkové péče informoval členy výboru o žádosti o 
změnu závazného finančního ukazatele ŘfK Skorotice.
ŘfK Skorotice dostali dotaci ve výši 1 062 500 Kč na realizaci projektu "Oprava statických poruch 
kostela sv. Václava ve Skoroticích - havárie.
Byly projednávány dvě varianty usnesení - A) doporučuje schválit, B) doporučuje neschválit ZÚK.
Členové výboru hlasovali jednotně pro variantu usnesení č. 1, což je doporučit schválit ŘfK 
Skorotice - Žádost o změnu závazného ukazatele z 40,35 % na 70 % a změnu celkových 
uznatelných nákladů projektu z 2 633 210 Kč na 1 532 511,33 Kč.

Usnesení č. 005/17Vyb_KaPP/2022
Výbor pro kulturu a památkovou péči Zastupitelstva Ústeckého kraje  po projednání

A)  doporučuje schválit

žádost o změnu projektu - závazného ukazatele ŘfK Skorotice

B)  doporučuje neschválit

žádost o změnu projektu - závazného ukazatele ŘfK Skorotice

Hlasování: pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0 Návrh byl přijat

         

Na jednání po hlasování tohoto bodu se připojila p. Nechybová, členka výboru, která zmínila, že v 
případě hlasování bodu - Žádost o změnu závazného finančního ukazatele Římskokatolická farnost 
Skorotice se připojuje k variantě č. 1 - doporučuje schválit.

K bodu 3.4 - Evaluace dotačních programů - vyhodnocení dotazníků

Mgr. Jiří Řehák poděkoval za účast na jednáních pracovní skupiny Evaluace dotačních titulů p. 
Skálovi, p. Drápalovi a p. Ryšavému, členům výboru.
Mgr. Markéta Makovská, realizátorka evaluace seznámila členy výboru o rozdělení dotazníků k 
hodnocení dotačních programů na 2 části - žadatelé a hodnotitelé.
Oba dotazníky byly rozeslány e-mailem s odkazem na vyplnění, které bylo anonymní.
285 žadatelů bylo osloveno, vrátilo se 115 vyplněných dotazníků (40 % účast). Největší návratnost 
byla z menších obcí, neziskových organizací, měst nad 25 000 obyvatel a církevních organizací.
Z výzkumu bylo zjištěno, že 70 % tvoří finanční zdroje z Ústeckého kraje.
Téměř polovina oslovených žadatelů dostává dotace i od MK ČR.
45 % žadatelů uvedlo, že proces pro podání žádostí je složitý.
Mgr. Bc. Tomáš Rieger, člen výboru poděkoval odboru KP za komunikaci s žadateli a vyzval p. Ing. 
Martina Kohla, vedoucího odboru KP, aby společně na dalším jednání Asociace krajů ČR zjistili, 
jakým způsobem řeší dotační tituly jiné kraje.
K této části dotazníků proběhla diskuze, kde členové výboru vyjádřili zlepšit dotační programy o 
elektronický systém zadávání žádostí i s přílohami - software, lhůty a také administrativu (např. 
vynechat některé přílohy k žádostem, které si odbor může zajistit sám s veřejných rejstříků).

Dotazníky pro hodnotitele žádostí vyplnilo 15 oslovených. Členové výboru projevili zájem o 
proškolení před hodnocením žádostí, zjednodušit administrativu, zvýhodnit menší obce.
Proběhla diskuze, kde p. Nechybová vyslovila názor k debatě nad samostatným dotačním 
programem postupových přehlídek.
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Předseda výboru Ing. Vlastimil Skála zmínil k diskuzi špatné definování svozové a zájezdové 
činnosti divadel.
Členové výboru projevili zájem o zjednodušení dotačních programů administrativou, softwarem 
(nahrávání povinných příloh atd...)
P. Nechybová popsala fungující model dotačních titulů Statutárního města Ústí nad Labem.
Ing. Martin Kohl informoval členy výboru o elektronickém systému - softwaru, který by mohl být 
zprovozněn v roce 2024.
Na jednání výboru 20. 9. 2022 proběhne zapracování konkrétních změn dotačních programů.
Předseda výboru poděkoval p. Makovské za spolupráci.

Usnesení č. 006/17Vyb_KaPP/2022
Výbor pro kulturu a památkovou péči Zastupitelstva Ústeckého kraje  po projednání

           bere na vědomí

informaci o vyhodnocení dotazníků Evaluace dotačních titulů.

Hlasování: pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0 Návrh byl přijat

         

K bodu 3.5 - Různé

Ing. Vlastimil Skála, předseda výboru informoval členy výboru o kulturních akcích, které 
proběhnou do konce roku 2022 a mají možnost je navštívit. Tabulku s kulturními akcemi obdržely 
členové výboru do e-mailů.

Usnesení č. 007/17Vyb_KaPP/2022
Výbor pro kulturu a památkovou péči Zastupitelstva Ústeckého kraje  po projednání

           bere na vědomí

podané informace

Hlasování: pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0 Návrh byl přijat

         

K bodu programu  4 - Závěr

         

K bodu 4.1 - Ukončení jednání

Ing. Vlastimil Skála, předseda Výboru pro kulturu a památkovou péči ve 13.15 hod. ukončil 
zasedání výboru, poděkoval všem za účast na jednání.
Příští výjezdní zasedání proběhne dne 20. 9. 2022 v Ústavu archeologické památkové péče 
severozápadních Čech v Mostě.

Usnesení č. 008/17Vyb_KaPP/2022
Výbor pro kulturu a památkovou péči Zastupitelstva Ústeckého kraje  po projednání

           bere na vědomí

ukončení jednání
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Hlasování: pro:          proti:          zdržel se:          Návrh byl přijat

         

Mgr. Jiří Adámek Mgr. Bc. 
Tomáš Rieger

ověřovatel

Ing. Vlastimil Skála
předseda

Gabriela Smrčková, 
referentka oddělení kultury

zapisovatel
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